

Title (en)

Container for cosmetics, in particular mascara.

Title (de)

Behälter für Kosmetika, insbesondere Mascara-Einheit.

Title (fr)

Récipient pour produits cosmétiques, notamment mascara.

Publication

EP 0433796 A1 19910626 (DE)

Application

EP 90123532 A 19901207

Priority

DE 3942000 A 19891220

Abstract (en)

In a container (1) for cosmetics having at least one stop shoulder (8) and a return block (10) for fixing a screw closure cap (14) in a defined end position, to reduce wear and to achieve an even more exact positioning, in particular in containers (1) of soft plastics, provision is made for the angular range at circumference E of the return block (10), relative to the position of the beginning of the thread and the thread pitch on the one hand and the position of the stop shoulder on the container shoulder (3) on the other hand, to be selected such that the catch projection on the screw closure cap (14) encounters the upper side of the return block (10) when being screwed on and, from there, passes into the stop position with an essentially constant downward movement. <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einem Behälter (1) für Kosmetika mit wenigstens einer Anschlagschulter (8) und einer Rücklausperre (10) zum Festlegen einer Schraub-Verschlußkappe (14) in einer definierten Endlage ist zur Verminderung des Verschleißes und zur Erzielung einer noch exakteren Positionierung insbesondere bei Behältern (1) aus weichen Kunststoffen vorgesehen, daß die Umfangswinkelstreckung E der Rücklausperre (10) bezogen auf die Lage des Gewindeanfangs und die Gewindesteigung einerseits und die Position der Anschlagschulter an der Behälterschulter (3) andererseits so gewählt ist, daß der Rastvorsprung an der Schraub-Verschlußkappe (14) beim Verschrauben auf der Oberseite der Rücklausperre (10) auftrifft und von dort unter im wesentlichen stetiger Abwärtsbewegung in die Anschlagposition gelangt. <IMAGE>

IPC 1-7

B65D 41/04

IPC 8 full level

B65D 41/04 (2006.01)

CPC (source: EP US)

B65D 41/0471 (2013.01 - EP US); **B65D 2251/065** (2013.01 - EP US); **B65D 2501/0081** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [Y] FR 2570057 A1 19860314 - RYCKE LYNCK FRANCINE [FR]
- [YD] DE 8712015 U1 19871022
- [A] FR 2036272 A5 19701224 - BOUSSOIS SOUCHON NEUVESEL SA

Designated contracting state (EPC)

CH DK FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

DE 3942000 C1 19901018; EP 0433796 A1 19910626; EP 0433796 B1 19930331; US 5160057 A 19921103

DOCDB simple family (application)

DE 3942000 A 19891220; EP 90123532 A 19901207; US 62713190 A 19901213